
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget

Til: Ministeren for sundhed og forebyggelse

Dato: 4. december 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 308
Ministeren bedes kommentere høringssvar vedr. miljøvurdering og slutdepot
fra Kerteminde Kommune af 3. december 2014, med særlig vægt på følgende
passager:
a) Kerteminde Kommunes overordnede anbefaling til den danske stat er: Sæt
slutdeponering i bero og lad mellemlagring og eksport nå op på samme be-
slutningsniveau. Træf herefter beslutning om den rigtigste løsning inkl. place-
ring, udformning, overvågning mv.
b) Kerteminde Kommune kan se at mellemlagring, som COVRA i Holland, er
en reel løsningsmulighed i mindst 100 år frem. Kerteminde Kommune bemær-
ker også, at intet land har etableret et slutdepot for alle affaldstyper. Der fin-
des kun overfladeslutdepoter for lav- og mellemaktivt affald. Kerteminde Kom-
mune ser ikke grund til, at Danmark skal have et ambitionsniveau om at være
først på dette område. Andre lande må have større behov, større viden og
større ekspertise på området. En langtidslagring i et mellemlager (op til 100
år) muliggør en overvågning af bygninger/beholdere og en mere optimal be-
handling, efterhånden som der opnås mere viden og bedre teknologi på områ-
det. Den eksisterende viden på området i dag er efter Kerteminde Kommunes
vurdering alt for begrænset til at kunne etablere et forsvarligt og holdbart slut-
depot?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jane.Heitmann@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karen J. Klint
formand
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